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Àrea Besòs 
Especial Festa Major 2014     
Del 5 al 8 de setembre Editorial

S
empre que parlem de Festa Major a Sant Adrià ho fem amb la mirada posada a la vida cultural de la ciutat. Amb la reducció del pressupost i les prioritats de 
la ciutat en altres partides (socials, especialment), els professionals municipals que han de crear any rere any la programació de Festa Major mereixen tot el 
nostre respecte. Fa unes edicions, alguns d’aquests professionals es van emprenyar una mica amb el nostre diari, perquè a l’editorial del número especial de 
festes vam escriure que el consistori havia mirat cap a les entitats adrianenques quan no tenia altre remei. Vaja, quan no hi havia diners per contractar gent 
de fora. Dit així pot semblar una mica fort, però és la sensació que vam tenir quan vam veure el programa. Ens van trucar i ens van dir que no era cert, que 
sempre havien comptat amb les entitats locals perquè formessin part del programa de Festa Major. Vist amb perspectiva, cal reconèixer que tenien raó. Els 
vells temps, amb artistes de renom fent concerts al camp del Col·legi Sagrat Cor o obres de teatre de gran èxit representades a la plaça de la Vila, ens feien 
mirar amb desgana la nova forma de tirar endavant les celebracions patronals. La voluntat d’aspirar a unes festes com les dels nostres veïns grans, amb artis-

tes, grups i companyies teatrals molt coneguts ens entelava la vista quan, siguem realistes, som una ciutat petita, amb uns recursos limitats. Tenint clar això, més val aprofitar 
el nostre teixit associatiu per fer de la festa una celebració encara més adrianenca. Des de fa uns anys alguns dels concerts són de grups locals, els pregons els fan les enti-
tats de la ciutat, associacions que també tenen un pes important en actes multitudinaris, com els festivals de balls a la plaça de la vila, sens dubtes una de les cites amb més 
afluència de públic de totes les festes. Parlant amb els pregoners i amb els grups musicals adrianencs que formen part del programa, es nota un cert orgull de poder participar 
i ser protagonista de les festes de casa seva. I això és un punt a favor. Tot i ser ciutat per dret propi des de fa més d’una dècada (oficialment, perquè ja ho érem molt abans, 
almenys pel nombre d’habitants), tothom que hi viu a Sant Adrià sap que ben bé som un poble gran, on més o menys tothom es coneix, i tenir unes festes plenes d’actes tirats 
endavant per gent de casa, és el que toca. Això sí que toca, ara i sempre. El nostre diari també toca, per això, com cada any des de la seva fundació, i ja en fa 18 anys, editem 
aquest especial de Festa Major on donem la veu als protagonistes. Des del pregoner, enguany un apassionat del billar que té el somni de portar un Campionat d’Espanya per 
primera vegada a Sant Adrià, passant pels grups de música que sens dubte tenen molt a dir sobre la realitat i la societat actuals, i els grups d’animació que portaran als nostres 
infants a móns plens de respecte i valors. Aquestes línies són per donar-los les gràcies per voler participar en aquest número especial, que ho és també pels professionals que 
formem part d’aquest equip. Res més, que passin una bona Festa Major. Ens veurem pels carrers!       
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Àrea Besòs 

Especial Festa Major 2014
Del 5 al 8 de setembre

«No som un club petit, som un club històric»

Entrevista a Antonio Montes, president del Club Billar Sant Adrià

President del Club 
Billar Sant Adrià des de 
2010, i pare d’Antonio 
Montes, recentment pro-
clamat campió d’Europa 
sub-21 de billar a tres 
bandes, entre molts altres 
títols, Antonio Montes 
pare reflecteix en les se-
ves paraules la passió per 
un esport que literalment 
li va canviar la vida.   

Pregunta. Li va sor-
prendre que escollissin el 
club per ser el pregoner 
aquest any?

Resposta. La veritat 
és que sí perquè pensava 
que les entitats que feien 
el pregó gairebé sempre 
vénen de la cultura o 
era algú conegut. Nosal-
tres som una associació 
històrica, però no m’ho 
esperava. Després vaig 
investigar i vaig veure que 
havien fet el pregó altres 
entitats esportives o per-
sones no relacionades 
amb la cultura.   

P. I què va pensar?
R. Em vaig quedar 

parat. Em va trucar el 
mateix alcalde al mòbil. 
Uns dies abans de la 
trucada havien rebut a 
l’ajuntament al meu fill 
per haver guanyat el cam-
pionat d’Europa de billar 
sub-21. Vam anar una 
representació del club i 
l’alcalde em va pregun-
tar què significava per al 
club i per al món del billar 
aquest títol. Vaig haver 
d’improvisar unes parau-
les i, potser va sortir bé. 
No sé si va tenir a veure 
o no, però quan em va 
trucar el primer que em 
va venir a la ment va ser 
això. Sens dubte, és tot 
un orgull i un honor.  

P. Ja ha pensat què 
dirà?

R. Sí, ja ho tinc fet. 
Intentaré que sigui un 
pregó amè i no fer-me 
pesat en certs temes 
per captar l’atenció de la 
ciutadania. En primer lloc 
donarem les gràcies a les 

autoritats pertinents per 
haver comptat amb nosal-
tres. Després aprofitaré 
per promocionar el club 
i el nostre esport, posant 
l’accent que m’ha tocat a 
mi parlar perquè estic ara 
de president perquè en el 
seu moment em van triar, 
però és alguna cosa cir-
cumstancial i no és mèrit 
meu, sinó dels fundadors 
i dels anteriors presidents. 
Després parlaré del billar i 
dels avantatges de la seva 
pràctica per entrar en un 
terreny molt personal. 
No sé si has jugat alguna 
vegada al billar? 

P. Sí, alguna vegada, 
a l’americà. 

R. Clar, la gent pensa 
que aquest és el billar de 
sempre, de tota la vida, 
però el billar de sempre és 
aquest, el de tres boles. 
L’americà va sorgir en els 
anys 90, mentre que el 
billar francès o espanyol 
es juga des de fa 400 
anys. A Sant Adrià, per 
exemple, hi havia abans 
cinc sales de billar de tres 
boles. En aquest billar cal 
analitzar més la jugada i 
és molt més complicat. 
És com sintonitzar una 
ràdio antigament, que 
havies d’ajustar el dial 
fins que s’escoltava bé. 
En el billar de tres boles 
quan comences a jugar 
la teva ment vol fer una 
jugada, però el teu cos no 
respon. Quan practiques 
i comences a aconseguir 
les jugades es crea una 
harmonia que és com 
màgia, perquè balles amb 
les boles, tens el domini 
de la taula.  

P. Què significa el 
billar per a vostè?  

R. Per a mi té un sig-
nificat especial que vull 
reflectir en el pregó. Per 
a mi el billar ha tingut 
dues línies paral·leles que 
després es van fusionar, 
el billar de barri i el pro-
fessional. En els anys 80 
hi havia molts billars, els 

típics de barri. En aquella 
època hi havia molts joves 
que no anaven a escola, 
que no tenien feina, i es 
passaven el dia als billars. 
Va ser una època una mica 
estranya, i per a mi té un 
record especial perquè 
tenia molts amics, alguns 
d’ells ja no estan, que 
jugaven al billar, analit-
zant les jugades, sent una 
vàlvula d’escapament. 
D’altra banda estava el 
billar professional, que 

a Sant Adrià simbolitza-
va aquest club, que per 
aquella època estava a 
l’Ateneu Adrianenc. Quan 
tenia 12 o 13 anys, anava 
a l’Ateneu i em meravella-
va com jugaven. Als anys 
90 els billars de barri van 
començar a desaparèixer i 
molts jugadors es van pas-
sar al billar professional.

P. Expliqui’ns una 
mica la història del club.  

R. El club té una llarga 
història. Es té constància 
que a partir de 1930, a 
l’edifici l’Amistat, que 
estava enfront de la plaça 
de la Vila, ja hi havia 
una associació de billar. 
Hi havia taules i es va 
començar a jugar regu-

larment, encara que ja 
abans d’aquesta data hi 
havia una espècie de club 
en la mateixa carretera. 
Però oficialment el club 
es va iniciar l’any 1930. 
P. Quins èxits destacats 
ha viscut el club? 

R. D’una banda, Da-
niel Sánchez, un fora de 
sèrie que va començar 
en el nostre club. Ho 
reconeixeré en el pregó, 
com també al meu fill An-
tonio, que aprofitaré per 

felicitar-lo pel campionat 
d’Europa que ha guan-
yat recentment. Amb 
Antonio estic doblement 
satisfet, com a president 
del club i com a pare. 
També nomenaré a un 
altre noi, David Fiol, que 
ha sortit de l’escola de 
billar que vam inaugurar 
fa poc, en la qual tenim 
monitors i manuals per 
poder introduir a la gent 
en el billar.  

P. Es pot apuntar to-
thom a l’escola?  

R. Sí, qui vulgui, són 
deu classes. Un exemple, 
es va apuntar una doctora 
del CAP que tenim aquí al 
davant, i després es van 
apuntar sis companyes 

més. Van estar més d’un 
any. També es va apuntar 
un noi que jugava a bàs-
quet i que tenia problemes 
d’hiperactivitat. El seu 
metge de capçalera li va 
dir que practiqués billar.

P. M’ha parlat dels 
grans jugadors que han 
començat en el club, com 
Daniel Sánchez, que per 
créixer va haver de deixar 
el club. Passarà també amb 
el seu fill Antonio?  

R. Malauradament 

passa sempre. Antonio 
sempre ha tingut passió 
pel billar, des que li vaig 
regalar el tac i va dormir 
amb ell. Ha treballat i els 
resultats són tan bons 
que la Federació Espan-
yola de Billar li paga ja 
perquè jugui en competi-
cions com el Campionat 
del Món Júnior, aquest 
mes de setembre. També 
al setembre, i després 
al desembre, disputarà 
la Copa del Món Sènior, 
amb els jugadors més 
grans del món. 

A nivell de club, tenim 
una filosofia, que ara com 
ara no pensem canviar, 
que és que els equips els 
forma gent de la casa. 

L’avantatge és que això 
fa pinya, esperit d’equip. 
L’inconvenient és que 
és molt difícil arribar a 
les grans finals, perquè 
els altres clubs fitxen a 
jugadors, i els paguen. És 
com si fóssim el Bilbao, 
enfront del Barça o del 
Madrid. 

P. Quins són els rep-
tes futurs del club? 

R. Ens agradaria or-
ganitzar un campionat 
important, un campionat 
d’Espanya open. Aquí 
podríem tenir a Dani Sán-
chez, Ricardo García, 
Armando Moreno, Javier 
Palazón, els grans juga-
dors d’Espanya. 

P. Què es necessita?   
R. El cost global 

poden ser uns 20.000 
euros. Cal llogar taules i 
el pavelló, per tenir gra-
deries i públic. Cal pagar 
als jugadors. Com podem 
pagar això? Amb les quo-
tes dels jugadors i el que 
paga la federació, potser 
solament necessitaríem 
uns 8.000 euros. Si tro-
béssim una empresa o 
dues, que patrocinessin 
l’esdeveniment, es podria 
sol·licitar el campionat. 
Per a la ciutat seria in-
creïble. Imagina’t, “Sant 
Adrià, la ciutat del billar”. 
Seria una gran publicitat 
per al municipi, i una for-
ma de donar a conèixer 
als adrianencs el gran 
potencial que té la seva 
ciutat i que no coneixen. 
I per al club seria molt im-
portant. M’emprenya que 
alguns diguin que som 
un club petit que no pot 
organitzar alguna cosa 
així. No som un club pe-
tit, som un club històric. 
D’aquí ha sortit el millor 
jugador del món. 

MS

Pregoner de la Festa Major 2014

Entrevista completa:



L
a Festa Major és la celebració més important de la ciutat i ho és per-
què cap altra aplega tanta participació d’adrianencs i adrianenques 
de totes les edats. Grans i petits ompliu durant uns dies els espais i 
carrers de la ciutat i els feu vostres més que mai. Sant Adrià bull de 
vitalitat, intensitat i diversió durant els primers dies de setembre any 
rere any.
Un cop més la del 2014 serà una festa austera. La crisi ens ha obli-
gat a retallar el pressupost de totes aquelles activitats que no són 

essencials per a la població per poder reforçar les polítiques socials. Però malgrat 
la situació vosaltres us heu bolcat sempre en la celebració, gaudint de cada una de 
les activitats i demostrant que una programació feta amb pocs recursos però ben 
pensada també pot ser un èxit. 
Hi haurà nits de ball, espectacles i activitats per passar una bona estona en família 
en escenaris ja clàssics com el riu o la platja. Però també els més joves trobaran el 
seu espai com la jornada de graffitis o la tarda de hip hop.
Els grups i entitats locals tindran un protagonisme especial a la Festa, hi haurà un fes-
tival rociero, el ball d’entitats, actuacions de grups locals de rock i molt més. També 
el pregoner d’enguany serà una entitat adrianenca que ha proporcionat grans èxits 
esportius a la ciutat, el Club Billar Sant Adrià.
D’altra banda, la cultura popular ocuparà un lloc important en la programació: hi 
haurà actuacions castelleres, tabalada, cercavila de gegants, correfoc i balls d’esbart 
i bastons.
Espero i desitjo que aquest any hi participeu amb el mateix entusiasme i civisme 
que en edicions anteriors. Per a les persones implicades en la seva organització, us 
asseguro que és la millor recompensa a la feina feta. En contexts com el que vivim 
és encara més important la suma d’esforços. Per això els vull expressar el meu agraï-
ment a tots ells: a l’equip organitzador per la dedicació; a les entitats, per la seva 
col·laboració i als patrocinadors pel seu suport. Gràcies a tots vosaltres, som molts 
els que gaudirem de la Festa Major un any més. 

Us hi espero a tots i a totes. Bona Festa Major!

L
a Fiesta Mayor es la celebración más importante de la ciudad y lo es 
porque ninguna otra reúne tanta participación de adrianenses de to-
das las edades. Grandes y pequeños llenáis durante unos días los es-
pacios y calles de la ciudad y los hacéis vuestros más que nunca. Sant 
Adrià hierve de vitalidad, intensidad y diversión durante los primeros 
días de septiembre año tras año.
Una vez más la del 2014 será una fiesta austera. La crisis nos ha obli-
gado a recortar el presupuesto de todas aquellas actividades que no 

son esenciales para la población para poder reforzar las políticas sociales. Pero a 
pesar de la situación vosotros os habéis volcado siempre en la celebración, disfru-
tando de cada una de las actividades y demostrando que una programación hecha 
con pocos recursos pero muy pensada también puede ser un éxito. 
Habrá noches de baile, espectáculos y actividades para pasar un buen rato en familia 
en escenarios ya clásicos como el río o la playa. Pero también los más jóvenes encon-
trarán su espacio como la jornada de graffitis o la tarde de hip hop.
Los grupos y entidades locales tendrán un protagonismo especial en la Fiesta, habrá 
un festival rociero, el baile de entidades, actuaciones de grupos locales de rock y 
mucho más. También el pregonero de este año será una entidad adrianense que ha 
proporcionado grandes éxitos deportivos a la ciudad, el Club Billar Sant Adrià.
Por otro lado, la cultura popular ocupará un lugar importante en la programación: 
habrá actuaciones castelleras, tabalada, pasacalles de gigantes, “correfoc” y bailes 
de “esbart” y “bastons”.
Espero y deseo que este año participéis con el mismo entusiasmo y civismo que en 
ediciones anteriores. Para las personas implicadas en su organización, os aseguro 
que es la mejor recompensa al trabajo hecho. En contextos como el que vivimos es 
todavía más importante la suma de esfuerzos. Por eso quiero expresar mi agradeci-
miento a todos ellos: al equipo organizador por la dedicación; a las entidades, por su 
colaboración y a los patrocinadores por su apoyo. Gracias a todos vosotros, somos 
muchos los que disfrutaremos de la Fiesta Mayor un año más. 

Os espero a todos y a todas. ¡Buena Fiesta Mayor!

Joan Callau Bartolí
Alcalde de Sant Adrià de Besòs
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Especial Festa Major 2014
Del 5 al 8 de setembre

El bateig dels castellers

E
l cartel de la Festa Major adrianenca d’enguany és tot un homenatge a la cultura popular del 
nostre municipi. En primer terme, els gegants, i darrera, els bastoners, que el passat juliol van 
viure un moment històric amb l’organització de la Trobada Nacional de Bastoners de Catalunya, 
i al seu costat els castellers. Aquest cartell, fa un any, no tindria sentit, perquè de colla caste-
llera Sant Adrià en té des de fa ben poc. De fet, encara és una colla en formació, però deixarà 
de ser-ho el proper dissabte, 6 de setembre, quan a partir de les 12 hores, la plaça de la villa 
aculli la celebració de la Festa Castellera en que es durà a terme el bateig de la Colla Castellera 
Sant Adrià. Hi serà acompanyada per les colles que l’han fet de madrina tots aquests mesos 

de preparació, els Castellers de Badalona i els de Viladecans. Per fi, la colla adrianenca podrà deixar de lluir la 
camisa blanca, com pertoca a una colla en formació, per lluir una de color vi-burdeos, el color de la bandera 
de Sant Adrià. Pel seu bateig, els adrianencs faran pilars de 4, el 3 de 6 i el 4 de 6. 
Han estat mesos de molta preparació per la colla, que actualment està formada per 80 persones, el número 
ideal per tirar endavant el projecte que va sorgir de la mà de Joel López, el cap de colla, fa poc menys de dos 
anys. Durant aquest temps han assajat a la pista de bàsquet del carrer Major, inclús durant l’hivern, quan la 
majoria de colles descansen després de la temporada de castells. Ells, i elles, havien de continuar la feina per 
tenir tot a punt per la seva estrena davant la ciutadania, que oficialment va arribar el passat mes de desembre, 
durant la jornada per recaptar fons per la lluita contra la ELA. Allà van fer el pilar de 4, i tot va sortir rodó.
A part del seu bateig, els castellers adrianencs actuaran a la Diada Nacional de Catalunya, l’11 de setembre, 
tant a Sant Adrià com a Barcelona. Després, el 13 de setembre, es traslladaran a la ciutat italiana de Bra, i el 
26 i 27 de setembre faran castells a la Festa Major del barri de la Mina. A l’octubre potser actuaran a Santa 
Coloma de Gramenet i a finals de novembre retornaran la visita a la Colla dels Micacos de Badalona. 
La colla està oberta a més incorporacions. Podeu posar-vos en contacte amb ells a través d’aquestes vies de 
comunicació: Mail: castellersdesantadria@gmail.com; Facebook: Castellers de Sant Adria; Twitter: @caste-
llersdeSA; Telf: 626 130 507.     

MS

Avinguda Catalunya, 74 
(zona peatonal) 
08930. Sant Adrià
Tel. 93 381 00 95
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ROCÍO HUERTAS

Bona Festa Major
2014 

«Cal tenir una colla de superherois que 
t’aporten forces per lluitar pels teus somnis»

Entrevista a Via Límit, grup de música català que actuarà al concert jove de la plaça de la Vila, a les 22.30 hores.

Pregunta. Quan neix 
el grup “Via Límit”? Qui 
en forma part i per què 
aquest nom? 

Resposta. Va néixer 
a finals del 2010 i està 
format per: Ian Garcia 
(veu), Roger Vila (baix 
i veus), Nil Romagosa 
(bateria i veus), Jaume 
Marcé (guitarra) i Sergi 
Moreno (guitarra).

El nom no té cap 
intenció amagada, sim-
plement el vam escollir 
perquè creiem que és 
fàcil de recordar i perquè 

reflexa el gènere musical 
del qual formem part. 

P. Què podem trobar 
en el vostre primer disc, 
“Superherois”? 

R. Un pop-rock català 
que conserva l’essència 
dels grups de la nostra 
terra, però que té un toc 
especial de músics anglo-
saxons i americans..

P. S’ha de ser un su-
perheroi per treure un 
disc amb la que està 
caient? 

R. Realment, el que 
cal tenir és una colla de 

superherois que et donen 
el seu suport i t’aporten 
les forces necessàries per 
lluitar pels teus somnis. 

P. Com definirieu la 
vostra música?  

R. Fresca, dinàmica i 
energètica. 

P. Quins referents 
musicals teniu? 

R. Lax’n’Busto, Sopa 
de Cabra, Green Day, All 
Time Low, Jimmy Eat 
World, entre d’altres. 

P. Com veieu el pano-
rama musical cantat en 
català? Alguns pensen 

que el boom de grups 
com Manel o Els amics 
de les arts ha passat i ara 
està tot molt aturat.  

R. Creiem que és un 
món més limitat i que, per 
tant, hi ha més possibili-
tats que tingui dificultats 
per tirar endavant. Tot i 
així, no pensem que sigui 
un problema a nivell cata-
là, sinó que la cultura, ara 
mateix, està molt paralit-
zada a nivell estatal i fins 
i tot europeu.  

P. Us agrada actuar a 
Festes Majors, o la gent 
no està per la vostra mú-
sica i és un públic més 
de pas? 

R. Sí que és veri-
tat que és un públic de 
pas, però ens agrada 
actuar-hi perquè alguns 

d’aquests vianants ens 
descobreixen en aquell 
moment i s’uneixen a la 
nostra humil família. 

P. Com espereu que 
us rebi el públic adria-
nenc?  

R. Amb ganes de 
gresca i de passar una 
bona estona!

P. Com és la vostra 
relació amb els fans? 
Amb les xarxes socials 
és tot més fàcil però, els 
cuideu? 

R. És clar! Els  i les 
fans són la base de qual-
sevol grup i hi hem d’estar 
molt agraïts.

P. Què poden espe-
rar els adrianencs/ques 
del vostre concert de 
Festa Major del proper 
6 de setembre a la plaça 

de la Vila?  
R. Un reperotori on hi 

trobaran totes les cançons 
del “Superherois”, però 
amb una intenció més 
canyera, festiva i diverti-
da que en el CD.

P. I què li dirieu a la 
gent perquè anés a veure 
el vostre concert? 

R. Que és Festa Major 
i no hi perden res apro-
pant-se a veure si el que 
fem els hi agrada! 

VIA LÍMIT

Vuit actuaran el 6 de setembre, a les 22.30 h. a la plaça de la Vila. 
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«El riure és el genèric contra la depressió»

Entrevista al grup Hotel Cochambre, que actuarà a la Plaça de la Vila a les 24 hores.

Pregunta. Ens podeu 
fer un resum de la història 
del grup? 

Resposta. El resum 
és molt senzill, nosaltres 
teníem un hotel que no 
tenia estrelles només 
paneroles però on venien 
totes les grans estrelles 
del món de la música 

buscant inspiració. Amb 
l’especulació de finals 
dels 90 ens ho va prendre 
un banc i llavors vam de-
cidir que l’única cosa que 
podíem fer per sobreviure 
era cantar i interpretar 
les cançons dels artistes 
que un dia es van allot-
jar al nostre hotel. Vam 

repartir els instruments 
com millor vam saber i 
així es va iniciar aquesta 
aventura musical homòni-
ma al nostre desenastat 
establiment. 

P. Qui hi forma part? 
R. Doncs actualment 

la banda està formada 
per: Reni Inglada, con-

serge, veu, arranjaments 
musicals de tempo i show; 
Josito Guerrero, servei 
d’habitacions, baix i veus; 
Diego Marín, ascensorista, 
teclats, guitarres i veus; 
Dani Navarro “Dannyman”, 
cuiner, bateria i percus-
sions; i Miguel Pino, apar-
cacotxes, guitarres, veus i 
arranjaments musicals.

P. Què té el vostre 
conserge, Benito Inglada, 
per ser un líder sense 
fissures? 

R. És una mescla de 
carisma sobre l’escenari, 
teatralitat, i sobretot un 
cos envejable treballat 
dia a dia amb una dieta 
molt acurada a base de 
roscos de vi, pipes i “ma-
ñanitos”. 

P. Quin banc es va 
quedar l’hotel? 

R. Mai ho vam saber. 
Només ens visitava un re-
presentant legal que actua-
va en el nom del banc.

P. No us heu plantejat 
fer una acampada davant 
alguna sucursal perquè us 
tornin l’hotel?

R. L’hotel el van en-
derrocar per fer pisos. 
Més que una acampada, 
ens agradaria muntar 
l’amplificador del Miguel 
davant del cap d’algun 
dels directors que van 
vendre preferents a gent 

gran i gent sense coneixe-
ments bancaris, posar-lo 
a volum 10 i posar la 
distorsió del pedal en 
posició “guitarras afiladas 
en infierno ardiente” i fer 
un parell d’acords.

P. Tothom qui vulgui 
pot allotjar-se a l’Hotel 
Cochambre?  

R. Tothom que tingui 
ganes de passar una bona 
estona, oblidar-se dels 
problemes i per sobre 
de tot que vingui de bon 
rotllo i a gaudir. Els que 
tinguin ganes de gresca 
xunga es poden quedar 
a casa seva o fer-se un 
piercing al pàncrees.

P. Anirà bé per la nos-
tra salut mental passar 
una estona a l’hotel?

R. Per nosaltres el riu-
re és el genèric contra la 
depressió, i tal i com es-
tan les coses, tots tenim 
motius per, com a mínim, 
estar cabrejats. La nostra 
intenció és que la gent 
passi una estona agrada-
ble amb nosaltres. El con-
cepte salut mental aplicat 
a nosaltres mateixos és 
una mica perillós, estem 
una mica bojos.

P. Quins músics us fa 
més il·lusió que s’hagin 
allotjat a l’hotel?

R. Ens fa il·lusió tot i 
cadascun d’ells. Aquests 

dies estem una miqueta 
tristots perquè el pare de 
la rumba catalana s’ha 
anat a tocar la guitarra a 
cal Deu i per això aquests 
dies li dediquem les nos-
tres actuacions.

P. Tot i que no és la pri-
mera vegada que veniu a 
actuar a les festes de Sant 
Adrià, què oferireu de nou 
al públic de la ciutat?

R. Moltes coses, hi 
ha hagut molts canvis 
d’ençà que vam venir 
l’últim cop, nous temes, 
medleys, llums, foc, re-
gals, fins i tot hi ha un 
tema que portem una 
quadra de cavalls àrabs 
que ballen una cançó.

P. Com convidarieu a 
la gent per anar a veure el 
vostre espectacle el dia 6 
de setembre (o 7, perquè 
actueu a mitjanit)?

R. Els convidaríem 
contestant un qüestionari 
per un diari local de gent 
molt trempada. Estarem 
encantats que us allotgeu 
tots aquesta nit en el nos-
tre Hotel.

HOTEL COCHAMBRE

Entrevista completa:

Local Social: Ateneu Adrianenc
C. Andreu Vidal, 7. Sant Adrià de Besós (08930)

 
La Penya Espanyolista felicita 

a tots els adrianencs 
i en especial als seus socis.

BONA FESTA
MAJOR 2014!



Pregunta. Quina 
és la història de Mun-
do Guerrero? Quan va 
néixer el grup i qui en 
forma part?

Resposta. Tots tres 
membres que en for-
mem part provenim d’un 
projecte anterior. En tan-
car aquesta etapa con-
tinuem tocant plegats 
en un format acústic i 
anem composant temes 
i mica en mica el que era 
un entreniment va aga-
fant forma i a finals de 
2013 ens trobem amb 
la necessitat de gravar 
les nostres cançons i 
enregistrem el nostre 
EP de debut anomenat 
“Próximamente” i a ge-
ner de 2014 comencem 
a tocar-les en directe.

La banda som en 
Juanma Regordosa de 
Sant Adrià de Besós a 
la guitarra acústica, en 
David Puig a la guitarra 
clàssica i la veu de Da-
vid Guerrero, tots dos 
de Badalona.

P. Com definirieu la 
vostra música?

R. Com segurament 
els passa a moltes ban-
des ens resulta compli-
cat etiquetar el que fem, 
però és del tot inevitable 
donar algunes pistes. Es 
podria dir que el nostre 
so és una mena de rock 
acústic mestís, eviden-
tment amb tota mena 
de matisos que deixem 
al criteri personal de ca-
dascú. Vam triar  el nom 
de “Próximamente” pel 
nostre primer EP, perquè 
volíem jugar amb el 
doble sentit d’aquesta 
paraula. En primer lloc 
definir l’esperit amb 
el que composem els 
nostres temes que no 
és altre que intentar ofe-
rir un so proper sense 
manipulacions digitals i 
transmetre la sensació 
de tenir a tres persones 
tocant davant teu, i 
per altra banda anun-
ciar que ens posem en 
marxa i que això no es 
quedarà aquí. 

P. Ara, més que 
mai, és moment de dir 
“Basta”, com una de les 
vostres cançons? 

R. Només cal obrir 
un diari per veure que 
tot plegat no pot con-
tinuar així, la situació 
actual exigeix un canvi 
profund que capgiri el 
model i ens doti als ciu-
tadans de mecanismes 
reals de govern trans-
versals i participatius. 

P. I el món, hauria de 
ser encara més guerrer 
del que ha estat fins 
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Entrevista al grup Noviembre Rock Band, grup que actuarà a la Rambleta a partir de les 23 h.

«Falta un espai a Sant Adrià on els músics 
puguin reunir-se i organitzar activitats»

Ginés Rome-
ro, un dels 
fundadors 
de l  g r up , 
ens parla de 

Noviembre Rock Band:
“La història de Noviembre 
Rock Band es remunta a 
mitjans dels anys 80 quan 
tres cosins, Ginés Romero 
(guitarra solista), José 
Romero (bateria) i Jaime 
Romero (baix) del barri de 
Sant Joan Baptista deci-
deixen formar un grup de 
Heavy Metall que, primer 
es va dir Valium i més tard 
Parabellum.
El nostre local d’assaig 
estava en el soterrani 
de la Cooperativa del 
carrer Torrasa i aviat es 
va convertir en el refugi 
de tots els rockers del 
barri. Molts van passar 
de tocar la guitarra al 
carrer a fer-ho en el local 
de l’Associació de Veïns. 
En aquells temps el carrer 
era perillós, l’heroïna feia 
estralls entre els més 
joves i molts van caure 
en les seves urpes i per 
desgràcia no estan aquí 
per explicar-ho.
Després d’un llarg període 
de sequera allà per 2004 
ens vam tornar a ajuntar 
tres dels components ori-
ginals i vam decidir con-
tinuar amb aquell somni, 
encara que aquesta ve-
gada matisat per l’edat, 
lluny de l’efervescència 
adolescent. Així neix el 
Noviembre actual.
Vam aconseguir que ens 
prestessin un local a 
l’interior de les Tres Xe-
meneies (on he treballat 
durant 40 anys), i ens 
vam posar a la feina. Des-
prés de canviar en diver-
ses ocasions de cantant 
i de repertori va aparèixer 
l’actual vocalista, Manel 
Toledo, l’aportació del 
qual va ser decisiva a 
l’hora d’orientar defi-
nitivament el grup cap 

a versions dels 80-90 
bàsicament en anglès i 
cap al nom del grup en 
l’actualitat, Noviembre 
Rock Band. Les últimes 
incorporacions van ser 
Daniel Codina (guitarra 
rítmica) i Elías Redondo 
(teclats). 
El nom de Noviembre 
intenta d’alguna manera 
reflectir aquesta nova 
etapa de maduresa, la 
tardor que succeeix a 
la joventut, el mes dels 
escorpins, els “cuarentai-
tantos” criden a la porta 
i la testosterona es res-
sent, encara que els vells 
rockers sempre tornen. 
A l’hora de triar els temes 
barregem diferents varia-
bles: la primera és que 
ens entri a tots. Les altres 
són purament musicals i 
giren entorn al tema ins-
trumental i al registre de 
la veu, fonamentalment. 
Fem els que ens agrada i 
gaudim amb això, aques-
ta és nostra principal 
remuneració.
La gent que ens segueix 
aquí a Sant Adrià i so-
bretot al barri, gaudeixen 
amb les nostres versions 
perquè, encara que inten-
tem aproximar-nos bas-
tant a la cançó original, 
sempre intentem donar-li 
un toc particular ja que 
no pretenem fer una cò-
pia exacta, sinó robar-los 
les melodies i l’esperit i 
intentar fer-les nostres. 
Sí, reconec que som una 
mica “xoriços” en aquest 
sentit, però ens agrada 
introduir alguna dosi de 
creativitat i adequar-les 
als nous temps. 
Fins al moment el nostre 
principal repte ha estat fer 
un videoclip de l’“Hotel 
Califòrnia” (The Eagles) 
que va ser gravat íntegra-
ment en les entranyes de 
les Tres Xemeneies quan 
encara funcionaven. 
Per a nosaltres sempre 

és una satisfacció poder 
tocar al nostre poble amb 
la nostra gent perquè, 
d’alguna manera, notes 
que jugues a casa i exis-
teix una química especial 
amb la gent que et coneix 
de tota la vida. Els que 
decideixin donar un volt 
pel Polidor el dia 7 de 
setembre podran gaudir 
amb una selecció de te-
mes característics dels 
anys 80-90, que van des 
dels Rollings fins a Miguel 
Ríos passant per O2 o 
Kravitz. Això sí, que sàpi-
guen que d’entrada hau-
ran d’escoltar la nostra 
versió de “Comfortably 
Numb” de Pink Floyd, que 
per nosaltres, a part d’un 
plaer, és tot un ritual.
És evident que cal po-
tenciar la música en viu i 
recolzar més a les bandes 
locals, afortunadament 
el nou inquilí del consis-
tori, Joan Callau, és una 
persona adepta a la bona 
música de tots els estils 
i es preocupa pel tema, 
encara que entenem que 
puguin haver-hi altres 
prioritats, sí volguéssim 
posar l’accent que no 
sempre el que ve de fora 
és millor.
Si haguéssim d’expressar 
algun desig en aquesta lí-
nia diríem que potser falta 
un espai a Sant Adrià on 
els músics i la gent amb 
inquietuds musicals pu-
guin reunir-se, intercan-
viar opinions i organitzar 
activitats. L’assignatura 
pendent és potenciar 
entre tots la música en 
viu, i sobretot arribar més 
a col·legis i instituts que 
sentin la música. 

Entrevista completa:

NOVIEMBRE ROCK BAND

Sant Adrià Consulting

Tel.  93 462 70 16 - 93 462 01 36
Fax 93 381 54 50

Av. Catalunya, 77  
08930-Sant Adrià de Besòs Barcelona-España

FISCAL CONTABLE LABORAL 
JURÍDICO SEGUROS
GESTIONES INMOBILIARIAS

 EXTRANJERÍA

w w w . s a n t a d r i a c o n s u l t i n g . c o m
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Entrevista a Mundo Guerrero, grup que actuarà a la Rambleta a partir de les 23 h.

«La situació actual 
exigeix un canvi profund 
que capgiri el model»

Pregunta. Quina és la 
història de Mundo Guerre-
ro? Quan va néixer el grup 
i qui en forma part?

Resposta. Tots tres 
membres que en for-
mem part provenim d’un 
projecte anterior. En tan-
car aquesta etapa conti-
nuem tocant plegats en 
un format acústic i anem 
composant temes i mica 
en mica el que era un 
entreniment va agafant 
forma i a finals de 2013 
ens trobem amb la neces-
sitat de gravar les nostres 
cançons i enregistrem el 
nostre EP de debut ano-
menat “Próximamente” 
i a gener de 2014 co-
mencem a tocar-les en 
directe.

La banda som en 
Juanma Regordosa de 
Sant Adrià de Besós a 
la guitarra acústica, en 
David Puig a la guitarra 
clàssica i la veu de David 
Guerrero, tots dos de 
Badalona.

P. Com definirieu la 
vostra música?

R. Com segurament 
els passa a moltes ban-
des ens resulta complicat 
etiquetar el que fem, però 
és del tot inevitable donar 
algunes pistes. Es podria 

dir que el nostre so és 
una mena de rock acústic 
mestís, evidentment amb 
tota mena de matisos que 
deixem al criteri personal 
de cadascú. Vam triar  el 
nom de “Próximamen-
te” pel nostre primer EP, 
perquè volíem jugar amb 
el doble sentit d’aquesta 
paraula. En primer lloc de-
finir l’esperit amb el que 
composem els nostres 
temes que no és altre que 
intentar oferir un so pro-
per sense manipulacions 
digitals i transmetre la 
sensació de tenir a tres 
persones tocant davant 
teu, i per altra banda 
anunciar que ens posem 
en marxa i que això no es 
quedarà aquí. 

P. Ara, més que mai, 
és moment de dir “Bas-
ta”, com una de les vos-
tres cançons? 

R. Només cal obrir un 
diari per veure que tot ple-
gat no pot continuar així, 
la situació actual exigeix 
un canvi profund que cap-
giri el model i ens doti als 
ciutadans de mecanismes 
reals de govern transver-
sals i participatius. 

P. I el món, hauria de 
ser encara més guerrer del 
que ha estat fins ara? 

R. El món hauria de 
ser molt més civilitzat so-
bretot per part d’aquells 
que ens representen. Se-
gurament la solució no 
passa per anar a buscar 
l’enfrontament però sí 
exigir que totes les veus 
siguin degudament es-
coltades.

P. Tocar en territori 
amic és més fàcil? Això 
de ser de Sant Adrià 
i Badalona dóna punts 
per tenir més públic al 
concert? 

R. Tocar a casa és 
molt gratificant, espe-
rem poder compartir amb 
amics i família un concert 
tant especial.

P. Per què haurien 
d’anar a veure-us els 
adrianencs el proper 7 de 
setembre a la Rambleta? 

R. Doncs per conèixer 
una nova proposta musi-
cal i gaudir del directe a 
l’aire lliure, que de ben 
segur us farà bellugar i 
passar una bona estona.

BOT PROJECT

Entrevista completa:

MUNDO GUERRERO

Entrevista al grup Mateólika y Los Eme de Mear, grup que actuarà 
a la Rambleta a partir de les 23 h.

«Als nostres barris el que 
tens són moltes imatges, 
paraules i vivències per 

poder fer música»
Pregunta. Qui sou els 

Mateólika y los Eme de 
Mear? Quan es forma el 
grup i, sobretot, per què 
aquest nom?

Resposta. Som Ma-
teolika (guitarra i veu), 
Franchiken (Baix i veu), 
Chico Pastis (Bateria i 
veu) i Dani o’clock (gui-
tarra eléctrica i veu). La 
banda es va formar a 
finals de l’any 2013 quan 
després de sis anys de 
punk en solitari Mateo 
decideix donar sonoritat 
eléctrica a la seva pro-
posta acústica. El nom es 
purament humoristic, ju-
gant amb les paraules de 
la famosa droga i per cert 
molt bona, MDMEA.

P. E l  vostre d isc 
s’anomena “8 canciones 
que no le gustan a mi 
madre”. Si ni a la vostra 
mare li agrada la vostra 
música, com li agradarà 
a la resta del món? Com 
la definirieu la vostra 
música?

R. La nostra música 
es la barreja del punk i 
rock and roll amb dife-
rents ritmes festius com 
ara la rumba o el ska, 
encara que no tenim cap 
incovenient de fusionar 
qualsevol altra cosa. Ara 
mateix treballem en un 
tema que és una bosano-
va trash metal!! 

I responent a la pri-
mera pregunta doncs 
no, no li agrada a les 
nostres mares però més                            
d’una vegada han vingut 
als nostres concerts… 
quines coses no?

P. Heu escoltat algu-
na cançó que valgui la 
pena als 40 Principales 
(o els 40 criminales, com 
diueu vosaltres? 

R. Doncs segurament 
hi ha cançons que són 
bones i que valen la pena, 
la llàstima és tot el que 
amaga darrera aquesta 
gran indústria comercial 
de les cadenes radiofòni-
ques les quals dictaminen 

el que sonarà sigui o no 
una merda. 

P. Als barris marginals 
hi ha molt de material per 
fer música? 

R. Als nostres barris 
el que tens són moltes 
imatges, paraules i vivèn-
cies per poder fer música. 
El material?? Doncs, crec 
que la guàrdia urbana el 
té tot!.

P. Com hauria de ser 
Barcelona per no ser una 
ciutat anti-persona?

R. Doncs com a qual-
sevol lloc del món, treient 
les mines anti-persones. 
Hem refereixo als preus 
del lloguer, a la precarie-
tat laboral i als abusos po-
licials, aquests últims no 
et deixen sense cames, et 
deixen sense ulls!!

Entrevista completa:

MATEÓLIKA
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«9 de cada 10 dentistes recomanen els nostres 
espectacles per fer lluir un somriure!»

Entrevista al grup d’animació Ambäukatunàbia, que actuarà durant la Festa del Mar a la Platja del Parc del Litoral, a partir de les 13 hores

Pregunta. Expliqueu-
me una mica la història 
del grup. Quan neix i qui 
en forma part? 

Resposta. Ambäuka-
tunàbia va néixer l’any 
2008. Uns quants moni-
tors de l’Esplai l’Agrupa 
de Molins de Rei formen 
un grup d’animació per 
animar la Festa de la 
Primavera de l’entitat. 
Després d’una primera 
actuació engrescadora 
decideixen continuar amb 
el projecte més enllà de 
l’esplai, i l’any 2009 el 
grup es consolida amb 
prop d’una trentena 
d’actuacions arreu de les 
comarques barcelonines.    

P. Quina és la filosofia 
del vostre grup?

R. La nostre filosofia 
té diversos eixos. Si ha-
guéssim de triar un titular 
podríem dir que som de la 
opinió que en un especta-
cle com el nostre no hi ha 
bona música sense bona 

animació ni bona anima-
ció sense bona música. 
Són els dos ingredients 
imprescindibles de la nos-
tra recepta, que procurem 
combinar de la millor 
manera per aconseguir 
un resultat que satisfaci 
a tothom.

P. Què us diferen-
cia de la resta de grups 

d’animació?
R. Ens diuen que som 

molt canyeros! De grups 
d’animació al nostre país,  
per sort, n’hi ha de molt 
bons i de molt diversos. 
El nostre estil es carac-
teritza per fusionar la 
música més tradicional 
i més pionera del gènere 
(mai oblidarem la tasca 

d’en Xesco Boix i d’altres 
referents) amb la música 
que ens agrada escoltar a 
nosaltres (Ska, Rock...). 
Així, aconseguim fer 
música actual, que ens 
agrada i que ens creiem 
de veritat. Volem que els 
pares, mares, mestres, 
monitors i monitores que 
ens escolten ho facin 

perquè també els agrada 
la música que fem!

P. Ja sé que no esteu 
per educar els més petits 
però, quins valors penseu 
que els podeu inculcar 
amb els vostres espec-
tacles?

R. Qui diu que no 
hi som, també, per a 
això?  Qualsevol acció 
educa i quan parlem de 
nens, tot es multiplica 
per 25. Abans parlàvem 
de que la nostra filoso-
fia tenia diversos grans 
punts... doncs bé, nosal-
tres venim del món de 
l’esplai, del voluntariat 
i l’educació en el lleure, 
així que un dels nostres 
pilars es precisament 
l’educació. De les nostres 
cançons es dedueixen 
valors molt necessaris 
en la societat actual com 
l’altruisme, el compan-
yerisme, l’ecologia, el 
respecte a la gent gran, la 
voluntat de transformar el 

nostre entorn i construïr 
un món millor...

P. Animareu la Xorra-
da durant la Festa del Mar. 
Ens podeu avançar alguna 
cosa de l’espectacle que 
fareu?

R. Quan ens van ex-
plicar en que consistia la 
Xorrada... ens va semblar 
una passada! Tenim mol-
tes ganes de viure-ho en 
directe! Farem un espec-
tacle especial inspirat en 
el nostre espectacle “Bas-
sal Rock”. No avançarem 
gaire cosa de l’espectacle 
que farem, però en qual-
sevol cas, l’aigua hi tindrà 
el paper protagonista 
juntament amb el nostre 
públic!

AMBÄUKATUNÀBIA

Entrevista completa:

L’Arxiu Municipal portarà el 
nom d’Isabel Rojas

L
’Arxiu Municipal de Sant Adrià de Besòs serà a partir d’ara l’Arxiu Municipal de 
Sant Adrià de Besòs “Isabel Rojas Castroverde”. La Isabel Rojas, va ser funcio-
naria de l’Ajuntament i qui va posar en marxa aquest equipament l’any 2002. 
Fins aquell moment no existia servei d’arxiu i la documentació municipal es tro-
bava emmagatzemada a l’Ajuntament sense cap criteri. La Isabel Rojas, també 
va ser la responsable a nivell tècnic del Departament de Participació Ciutadana 
de l’Ajuntament i va ser impulsora de la celebració de la Mostra d’Entitats. Per 
aquest motiu va rebre l’any 2010 l’homenatge de les entitats de la ciutat i de 

l’Ajuntament en la setena edició de la Mostra. L’any 2013 va ser pregonera de la Festa Major. 
També va ser distingida amb el Premi Ciutat de Sant Adrià (quarta edició) en la categoria de Ser-
veis als Ciutadans. Actualment és membre molt activa de la plataforma La ELA existe i treballa 
per donar a conèixer aquesta greu malaltia que ella mateixa pateix. A més a més és membre 
impulsora de la Plataforma per a l’Autonomia personal de Sant Adrià, entitat que lluita pels drets 
de les persones amb diversitat funcional, i forma part del Consell Municipal d’Accessibilitat.

Els jardins del MHIC passaran a dir-se jardins Adolfo Suárez, pel paper clau que va tenir 
l’expresident del govern en la transició. El Centre d’Entitats Besòs serà el Centre d’Entitas Fran-
cisco Fernández “Peret”, veí del Besòs que va portar a terme una important tasca en el barri 
des del món associatiu.

Una nova sessió 
de teatre solidari

L
a Festa Major és el millor aparador per mostrar la 
creativitat adrianenca. I si, a més a més, forma part 
d’una iniciativa solidària, molt millor. El cicle solidari 
de teatre amateur de Sant Adrià, organitzat pel Grup 
de Solidaritat És l’hora i Yalah Solidaris amb el Poble 
Sahrauí durant els darrers mesos, aterra també a la 
Festa Major. I ho farà amb dues obres enlloc d’una. 
Així, al Casal de Cultura, a partir de les 18 hores, 

es podrà gaudir dels textos teatrals “13 martes” i “mil duros”, que 
interpretarà el Grup de Teatre de l’Ateneu Adrianenc.  
La primera ens parla d’un sopar d’amics, un bitllet de la primitiva, 
una maleta i un viatge en avió. La segona, d’una aposta, dos amics 
i un casament...  
L’entrada, de 3 euros, es destinarà als projectes solidaris de Yalah, 
És l’hora, el menjador social de Sant Adrià de l’Associació Sòcio-
Cultural S.A.M.Z. i als Familiars i Malalts Mentals AFAMMEBAN 
de Sant Adrià i Badalona. 
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«Veiem l’animació com un moment 
d’aprenentatge i reflexió carregat d’humor»

Entrevista al grup d’animació Skilstuna Animacions, que actuarà a la Plaça de la Vila a les 13 hores.

Pregunta. Expliqueu-
me la història d’Skilstuna. 
Com es va crear i qui en 
forma part? És veritat que 
estàveu a Suècia? Què en 
feieu allà? 

Resposta. Skilstuna 
vam nèixer fa uns quants 
anys fruit de la casualitat 
i la il•lusió de dues perso-
nes amb inquietuds i ma-
neres d’entendre la infàn-
cia semblants. A partir del 
contacte individual amb 
l’art de carrer i el món del 
circ vam començar a fer 
col·laboracions amb altra 
gent, fins que un dia vam 
agafar la motxilla i vam 
aparèixer a Eskilstuna 
amb la nostra primera 
animació de carrer com 
a grup artístic. Veient 
el resultat vam decidir 
establir-nos com a com-
panyia i agafar el nom de 
la ciutat que ens va veure 
néixer.

Skilstuna està format 
per l’Skil - Ignasi i en Tuna 
- Tomàs, que som el nucli 
central de la companyia 
i alguns altres membres 
col·laboradors en funció 
dels espectacles. Amb-
dós provenim del món 
de l’educació, tant for-
mal com no formal i del 
surrealisme cassolà que 
tant ens motiva. 

P. Barrejeu part de la 
cultura sueca i de la resta 
del món. Què en teniu de 
suecs i què de catalans?  

R. Skilstuna és un 
50% suec i un 50% cata-
là de naixement. Tot i que 
agafem bocins d’altres 
cultures per continuar 
amb la mirada oberta a 
altres maneres de fer, ser 
i sentir.

P. Afirmeu al vostre 
web que Skilstuna és 
una manera d’entendre 
la vida. Quina és aquesta 
manera? 

R. La nostra fòrmula 
és: agafem l’Educació i 
l’Aprenentatge ho multi-
pliquem per l’Alegria i el 
Riure i li sumem un xic de 
Bogeria i Utopia fugint de 
tòpics i etiquetes.

És a dir, ens agrada 
veure l’animació com un 
moment d’aprenentatge 
i  r e f l ex i ó  c a r r e g a t 
d’humor que intenta 
despertar la inquietud 
de petits i grans.

P. Heu actuat a molts 
països? Canvia molt el 
públic infantil segons el 
país o els nens/es no es 
diferencien gaire per la 
seva nacionalitat? 

R. Tampoc a tants, 
el que és cert és que els 
infants no es diferencien 

per la seva nacionalitat, 
penseu que el somriure 
és internacional i ben 
agraït.

P. A Sant Adrià por-
tareu el vostre especta-
cle “Lek”. En què con-
sisteix? 

R. LEK significa “JOC” 
en suec. És un viatge 
arreu del món a on l’Skil i 
en Tuna redescobreixen el 
valor de l’amistat a partir 
de deixar de banda el 
materialisme i el consum, 
oblidant la televisió, els 
videojocs i tots els in-
vents “aïlladors” actuals 
tot coneixent jocs d’arreu 
del món i fent partíceps 
dels seus descobriments 
al públic assistent. 

Una hora d’animació 
pura, jocs esbojarrats i 
diversió garantida per me-
nuts i no tan menuts. 

P.  É s  comp l i c a t 
atreure l’atenció dels 
nens actuals amb tanta 
tecnologia i tanta pantalla 
al seu abast? 

R. Creiem en l’ús de 
les noves tecnologies 
mentre hi hagi una utilit-
zació assenyada i amb un 
criteri educatiu al darrera. 
En tot cas, si als infants 
se’ls hi oferèixen alterna-
tives a les pantalles tam-
bé en gaudeixen. El quid 

és donar les oportunitats i 
ensenyar a gaudir d’altres 
coses menys virtuals.

P. Què penseu que 
ofereix el món d’Skilstuna 
perquè els més petits 
aixequin la vista de table-
tes, mòbils i consoles de 
videojocs? 

R. Oferim una opor-
tunitat de gaudir en fa-
mília d’aquestes altres 
petites coses menys 
virtuals, tot passant una 
bona estona i despertant 
la reflexió a casa.

P. Quins valors creeu 
que s’han d’inculcar a la 

infància? 
R. Nosaltres, més 

que inculcar, creiem en 
la transmisió de valors. 
Els adults som un model 
pels infants i allò que fem 
és alló que faran. Alguns 
dels valors que treba-
llem als nostres espec-
tacles són: la felicitat, 
la diversitat, la utopia, 
el respecte, l’amistat, la 
sostenibilitat,...

P. Què els dirieu als 
veïns de Sant Adrià per-
què portessin els seus 
fills a veure “Lek”?  

R. Ja que no podem 

anar casa per casa, apro-
fitem l’oportunitat que ens 
doneu per convidar a tots 
els veïns i veines de Sant 
Adrià a gaudir plegats 
d’una estona divertida en 
família a on riurem, juga-
rem i trobarem alguna sor-
presa que ens farà tornar a 
casa amb un bon regust de 
boca. Veniu a skilstunejar 
amb nosaltres?

 

SKILSTUNA

MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

Us desitja Bona Festa Major!
Maragall, 18 - 08930 Sant Adrià de Besòs 

Tel. 93 462 18 56

www.penyabarcelonistasantadria.com
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«Ens agrada arribar amb la nostra música a la 
gent que diu que no li agrada el jazz»

Entrevista al grup de jazz Harpo’s Band Trio, que actuarà a la Plaça de l’església a les 19 hores.

Pregunta. Expliqueu-
me la història del Harpo’s 
Band Trio. Qui forma part 
del grup? 

Resposta. La Harpo’s 
Band és una col·lectiu de 
músics obert que s’ha 
estat nodrint de diferents 
músics al llarg de la seva 
trajectòria, uns 15 anys. 
Som amics i companys 
que hem coincidit en 
altres formacions i que 
en la Harpo’s hem trobat 
un espai comú on poder 
tocar jazz d’una manera 
més distesa i dirigida al 
gran públic, sense cap 
altra pretensió que fer 
gaudir al públic entés i 
no entés d’igual mane-
ra. Tenim diferents es-
pectacles, amb diferents 
repertoris i diferents for-
macions. Alguns espec-
tacles incorporen guions 
teatralitzats i actors. Amb 
aquests espectacles in-
tentem combinar música 
i monòlegs, on l’humor és 
predominant. 

P. Quins estils toqueu? 
Interpreteu cançons prò-
pies o d’altres artistes? 

R. L’estil que pre-
domina és el jazz clàs-
sic, on els standards de 
swing conformen la major 
part del repertori. Tam-
bé passem pel blues, 

rythm&blues i el latin jazz.  
Toquem temes propis en 
alguns espectacles, i en 
d’altres el repertori són 
versions dels standards 
de la història del jazz.

P. Portareu el vostre 
espectacle “Històries de 
jazz”? 

R. A Sant Adrià no 
portem “Històries de 
Jazz”, doncs és un es-
pectacle d’interior amb 
5 músics i 1 actor, on hi 
ha un guió teatralitzat. 
A Sant Adrià vindrem en 
formació de trio i, sent un 
concert d’exterior, serà 

bàsicament un concert 
d’standards el més variat, 
amé i enèrgic possible. 
Serem: Sam Atencia, 
saxos; Xef Vila, bateria; 
Marc Mas, piano.

P. Si a algú no l’hi 
agrada el jazz, pot gaudir 
del vostre espectacle?

R. Aquesta és una 
de les raons per la que fa 
tants anys vàrem iniciar 
aquest camí. Tots els 
músics que toquem a la 
Harpo’s tenim altres pro-
jectes, de jazz i altres mú-
siques. Amb la Harpo’s 
la premisa principal era 

tocar els temes de tota 
la vida, i  retornar a les 
arrels; a les cançons que 
van fer del jazz la música 
popular més important 
i més majoritària durant 
unes quantes dècades 
als Estats Units. Aquesta 
música és melòdica, té 
energia i és de fàcil es-
colta. A la Harpo’s Band 
toquem per tothom, i ens 
agrada arribar a la gent 
que diu que no li agrada el 
jazz, perquè quan baixem 
de l’escenari ens venen a 
dir que els hi ha agradat 
el concert.

P. Catalunya és un 
bon lloc per tocar i viure 
del jazz?

R. No. Últimament 
es parla molt de que no 
es venen discos i que els 
músics han perdut una 
font d’ingressos. Però no 
es parla tant de que la 
música en directe també 
s’està perdent. Aquest 
element encara és més 
preocupant. Com arriba 
millor la música al públic 
és quan hi ha un grup de 
músics tocant en directe. 
No fa tants anys que la 
majoria d’actes socials 
era amb músics en direc-
te, fos l’estil que fos. Ara 
estem en una situació 
on pràcticament no hi ha 
música en directe. El jazz 
no és cap excepció. Viure 
del jazz és difícil, almenys 
de manera exclussiva.

P. És més complicat 
tocar al carrer que en 
un teatre? Ho dic per 
l’atenció del públic, que 
sembla que al carrer està 
més dispersa.  

R. Doncs sí, és molt 
diferent. A la Harpo’s 
Band combinem les dues 
vessants, i ens hem ado-
nat que tots dos tipus 
d’auditoris són agraïts 
s i  encertes e l  t ipus 
d’espectacle i repertori. 

Al carrer hi ha més dis-
persió, però també pot 
ser més festiu. El carrer 
pot donar més sorpreses 
i has d’estar preparat a re-
accionar. A nosaltres ens 
agrada pel fet de que és 
una manera de guanyar 
nou públic. Quan toques a 
un auditori i teatre, el pú-
blic ja sap què va a veure, 
o si més no, té cert inte-
rés. Al carrer et trobes a 
tot tipus de públic, inclós 
el que passa per allà i es 
queda. Això ens agrada i 
ens motiva.

P. Com animarieu a 
la gent a anar a veure 
el vostre espectacle el 
proper 8 de setembre a la 
plaça de l’Esglèsia?

R. Doncs crec que 
amb el que he explicat la 
gent es pot fer una idea 
de quines són les premi-
ses que ens estimulen a 
tocar jazz amb la Harpo’s. 
Qui vingui s’ho passarà 
molt bé, i ningú ha de 
tenir por, perquè l’estona 
passarà volant.

HARPO’S BAND TRIO

Entrevista completa:

PLAÇA MACIÀ, 6-9 - SANT ADRIÀ DE BESÒS - 08930
TEL. 93 462 62 07 

    BOCADILLERIA       CERVECERIA
      CREPPERIA          PIZZERIA

Bona 

Festa Major 14!

Bona 

Festa Major 2014!
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«Hi ha molta gent a qui el swing 
l’hi ha canviat la vida!»

Entrevista a Swingmaniacs i Maniacs Band, que portaran el swing a la plaça de l’Església el dijous, 11 de setembre, a les 18 hores 

Pregunta. Expliqueu-
me breument qui són els 
Swing Maniacs. Quan es 
va crear l’escola i qui hi 
forma part?

Resposta. Swing Ma-
niacs va néixer l’abril del 
2010 de la mà de la Jana 
Grulichová i en Jordi Mun-
det, dos bojos enamorats 
del swing. La seva passió 
pel swing els ha portat a 
recórrer món i a participar 
en diversos workshops 
internacionals, cosa que 
els ha proporcionat un 
coneixement i una dilata-
da experiència en aquest 
món. Amb la creació de 

l’escola, volien oferir un 
punt de trobada per a tots 
els amants d’aquest ball i 
compartir la seva passió.

P. Us deixo fer una 
mica de publicitat. De què 
feu classes, quans pro-
fessors i alumnes teniu? 

R. L’escola Swing 
Maniacs té aquest nom 
degut a que està es-
pecializada en balls de 
swing. El més popular 
és el Lindy Hop, un ball 
amb parella que podeu 
trobar als carrers, parcs, 
bars i tota mena d’espais 
actualment a Barcelona. 
Però hi ha altres tipus de 

balls de swing en parella 
o individuals que hi tenen 
els seus seguidors com 
ara: charleston, balboa, o 
blues, i balls amb influèn-
cia de swing com claqué, 
boogie woogie, rock & 
roll i west coast swing. 
Finalment, per obrir nous 
horitzons també tenim al-
tres tipus de balls: Street 
Dance, Contemporani, 
Bollywood, Tango, Salsa 
i Country. També pensem 
amb els més petits que 
volen aprendre a ballar. El 
Musical és curs per nens 
i nenes a partir de 4 anys 
i per més grans tenim 

swing kids i hip hop.
P. He llegit al vostre 

web que Barcelona és 
un referent europeu del 
swing, pel nombre de 
ballarins i pels esdeveni-
ments que es realitzen 
entorn aquest ball. Per què 
penseu que té tant d’èxit a 
casa nostra el swing?

R. Crec que hi ha 
molts motius tant econò-
mis com geogràfics que 
ajudin a que els balls de 
swing, concretament el 
Lindy Hop, tingui tant èxit 
a Barcelona. La musica 
Swing és molt alegre, 
una de les formes de Jazz 
clàssic que acostuma a 
agradar a tothom, i el Lin-
dy Hop és un ball molt ani-
mat que ajuda a oblidar els 
problemes del dia a dia, 
un ball social on es canvia 
de parella gairebé a cada 
cançó, cosa que ajuda a 
fer nous vincles d’amistat 
i conèixer a molta gent 
nova. És una manera de 
socialitzar-se i fer esport a 
la vegada. A més, només 
cal veure les cares de la 
gent mentre balla, que 
es nota que s’ho estàn 
passant “bomba”.

P. Fareu una classe 
oberta de Lindy Hop. Què 
és exactament?

R. El Lindy Hop és el 
ball en parella més po-

pular a Barcelona que es 
balla amb musica swing. 
Va néixer al Harlem, Nova 
York, els anys 30, de la 
mà de la població negra 
en interpretar la música 
jazz d’aquell moment, la 
música swing. El ball de 
seguida va esdevenir molt 
popular als Estats Units 
i es va estendre a tot 
Europa a través dels es-
pectacles de les compan-
yies professionals, de les 
pel·lícules i dels soldats 
americans que participa-
ven en els enfrontaments 
bèl·lics de l’època. Des-
prés d’uns anys en els 
quals el lindy hop es va 
quedar a una banda per 
deixar pas a altres balls, 
com el rock’n’roll, el ball 
torna a estar de moda 
arreu del món.

P. S’han de tenir capa-
citats especials per poder 
participar a la classe?

R. No es necessita 
cap capacitat especial, 
només ganes d’aprendre 
i passar-s’ho bé. Com 
que és un ball social va 
destinat a totes les edats 
i varietat de gent.  

P. A més de fer 
aquesta classe oberta, 
el vostre grup de swing, 
la Maniacs’ Band farà 
un concert. Parleu-me 
d’aquest grup? Com va 

nèixer i quants músics hi 
formen part? Són també 
alumnes de l’escola?

R. La Maniacs’ Band 
és la banda amateur de 
l’escola formada per 
alumnes, professors i 
amics de l’escola dirigida 
per Sergi Basart. Es va 
formar espontàniament 
després d’una Jam (ba-
llada social). Lindy Hop,  
Blues, Balboa, i tots els 
estils de jazz ballable hi 
tenen cabuda a la propos-
ta de la Maniacs’ Band, la 
formació força nombrosa 
i experimentada destina-
da a la música de ball. In-
tegrada la major part per 
ballarins, ells millor que 
ningú saben el que dema-
nen els peus per moure’s. 
Amb aquesta garantia, 
la Maniacs’ Band ofereix 
un repertori fet a mida 
per tots els gustos dels 
ballarins.

Ara mateix es compo-
sa de 14 membres, una 
petita big band amb for-
mació no tan tradicional. 

Entrevista completa:

La història de la Mina en imatges

C
om recorda l’Agrupació Fotogràfica Sant Adrià “ja fa temps la nostra entitat es va proposar 
recuperar imatges antigues del nostre poble. Des de fa uns anys durant els dies de la Festa 
major hem fet l’exposició fruit de la recerca iniciada temps abans i que han obtingut un 
gran èxit de visitants”. Enguany, presenten la setzena edició. L’exposició que ens porten 
des del proper 4 de setembre consta de 35 fotografies reunides per l’Arxiu Històric i Centre 
de Documentació de la Mina i Camp de la Bota, amb la col·laboració de la Diputació de 
Barcelona i que ens parlen sobre com era el barri de la Mina del 1969 a l’any 2000.

La mostra està dividida en sis parts temàtiques, des del projecte polític i l’enderroc de la Mina rural fins la 
degradació social, passant per la construcció de la Mina vella i la nova, la construcció del centre cívic, els 
equipaments i les escoles, i l’abandó i degradació dels espais públics. Com apunta l’historiador i director del 
centre de documentació en el seu segon volum sobre la història del barri, “la Mina és un barri que ha acabat 
generant un microcosmos molt complex i opac. No conèixer ni tenir en compte aquestes claus dificulta molt 
la seva comprensió i la seva transformació”. 

SWINGMANIACS

Arquitecte tècnic i Enginyer
Oriol Aguilera Martin

696 68 78 26
oaguilera@abile.cat

Certificat energètic + Cèdula habitabilitat

130 €
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De viatge «low cost» amb La Faràndula

E
l passat 28 de juny, La Faràndula del Montalbán va estrenar una nova 
obra de teatre, “Montalbán Airlines, a very low cost company”. I el 
proper 13 de setembre, a les 18 hores, el Casal de Cultura tornarà 
a obrir les portes a aquesta companyia de teatre amateur sorgida 
de l’AMPA de l’INS Manuel Vázquez Montalbán. 
El grup es va crear el curs 2010-2011 amb l’ànim d’oferir de forma 
gratuita a l’alumnat la possibilitat d’omplir les tardes no lectives 
amb quelcom de caire lúdic-cultural. Amb la coordinació de 

l’Arantxa García, llicenciada en psicologia i amb llarga experiència en organització 
de grups i projectes teatrals amateurs, i la col·laboració d’Antonio Carrasco com 
a coordinador des de l’AMPA, el grup ha aconseguit una unió i una creativitat que  
s’ha evidenciat en obres com “Molt soroll per a no res”, “Malson abans de Nadal”, 
“La ratera” o “El enfermo imaginario”. A més de la pel·lícula documental sobre la 
guerra civil a Sant Adrià “Deixa’m la teva pell. Pla de Besòs 1936-1939”, que va 
rebre el premi Ciutat de Sant Adrià en la categoria especial de l’alcalde. La inicia-
tiva, a més, es va obrir als adults al curs passat per tal de donar continuitat als 
alumnes que hagin sobrepassat l’etapa d’educació secundària i vulguin continuar a 
la companyia a més de fer possible la participació de mares, pares i professorat.      
Les entrades per la representació de “Montalbán Airlines, a very low cost company”  
són limitades i es poden recollir a la carpa d’informació de Festa Major a la plaça de la Vila a partir del divendres, 5 de setembre, i al mateix Casal de Cultura, entre el 
9 i el 13 de setembre. 
La Faràndula del Montalbán prepara ja per aquesta tardor dues obres més, “Los ladrones son gente honrada”, representada pel grup d’adults, i “I foren feliços?!?!?!“, 
una adaptació dels contes tradicionals a la realitat actual que tancarà el cicle de teatre solidari Teatrea, iniciativa de Yalah Solidaris amb el poble sahraui i el Grup de 
Solidaritat És l’hora. I a més suposarà la participació del grup d’adults i joves, a més d’antics membres del grup.

ANTONIO ELÍAS

Desitja a tot Sant Adrià
una Bona Festa Major 2014
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Locales en Alquiler - Pisos en Venta

Mariscal Cabanes, 46-48 
Local (Zona Artigas). Dos puer-
tas dan a la calle. Una de las puertas 
tiene entrada peatones; Pavimento 
terrazo; Un aseo; Altura del Local 5,50 
metros;  220,40 metros planta; 156 
metros altillo, adaptado para despa-
chos, con divisiones. Ventanas de 
celosia de vidrio, a la calle. 

Mariscal Cabanes 20-22 
Local  138,48 m  (Zona Arti-
gas).  Una puerta; El pavimento es 
de cemento no tiene terrazo; Un aseo.

Bogatell, 58. Local Uno. 
100 m. 2  puertas; Aseo; El local es 
un poco irregular. 

Villar, 85. Local. 123,50m. 
Local y sótano, comunicado por una 
rampa; 1 puerta; Tiene puerta con sali-
da al vestíbulo.

En Sant Adrià Besós
Santa Catalina, 16. 100m. 2 

puertas; Aseo; Puerta a motor.
Juan Fivaller, 10. Local      

193m.

En Badalona disponemos 
de varios entresuelos comer-
ciales

Guasch, 4. Local. 900 m. 
(Badalona). Dos puertas, una 
basculante y otra peatonal. 
Más de 5 m. de altura  




